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ZAPISNIK 
 
Sa sjednice Upravnog odbora i Nadzornog odbora Hrvatskog pčelarskog saveza održane 
28.09.2017. godine u prostorijama HPS-a na adresi Ulica Pavla Hatza 5/III, s početkom u 11 
sati. 
Prisutni članovi UO: Branko Lipić, Damir Krog,Vinko Pošta, Ivan Mravak, Milan 
Kolundžija, Ivan Zelić, Darko Martinovć, Ivan Puškarić, Dražen Kocet, Željko Balen, Stjepan 
Aračić, Stanko Čuljak, Ivo Vlašić. Opravdano odsutni : Sanjin Žarković, Mario Marjanović 
,Juraj Kukas ostali članovi  nisu opravdali izostanak sa sjednice. 
NO: nijedan član nije prisutan. Kaurić Slavko i Vancaš Robert opravdano odsutni. 
Od 21 člana Upravnog odbora prisutno je 13 članova. 
 
DNEVNI RED: 
1. Prihvaćanje zapisnika sa sjednice UO i NO od 30.05.2017 
2. Izvještaj o radu Hrvatskog pčelarskog saveza u periodu od 30..05.2017 -31.09.2017. 
3. Statut  
 
Dopredsjednik Mravak je pozdravio prisutne. Predložio je da se najprije donesu potrebne 
odluke, a zatim da se pređe na dnevni red. Dopunio je dnevni red sa točkom : Informacija o 
izvršenju zadataka sa sjednice održane 30.05.25017. i točka razno ako za nju bude vremena. 
Na pitanje zašto nije predviđena točka razno odgovoreno je da je to radi diskusije o 
izmjenama i dopunama  Statuta.  
Prihvaćen je slijedeći dnevni red: 
1. Prihvaćanje zapisnika sa sjednice UO iNO od 30.05.2017. 
2. Izvještaj o radu Hrvatskog pčelarskog saveza u periodu od 30.05.2017. – 31.09.2017. 
3.Izvještaj o izvršenju odluka donesenih na sjednici 30.05.2017. 
4.Statut 
5.Razno 
Gospodin Mravak je zamolio prisutne članove UO i NO da odobre prisustvo Petrić S. i Lesjak 
V. sjednici što je jednoglasno prihvaćeno. 
 
1.PRIHVAĆANJE ZAPISNIKA SA SJEDNICE ODRŽANE  30.05.2017. GODINE 
 
Dopredsjednik Mravak upitao je prisutne da li su pročitali zapisnik sa sjednice i da li ga 
prihvaćaju. Primjedbu je imao gospodin Vlašić koji je tražio da se pod točkom 5 zapisnika 
umetne …gdje se u pojedinim slučajevima uopće ne mogu razmjestiti…Primjedbe je imao i 
Sasa Petrić na točku 3 Prvi sastanak ……Dražić……umjesto 01.08.2017 napiše 15.07.2017. 
datum koji je naveden u NPP,  na formulaciju koja se odnosila na traženje uvida u 
dokumentaciju kod APPRRR. tražio je da se umjesto….. HPS nije priložio u dokumentaciji za 
isplatu sredstava sporno odobrenje, citira da je …. U odgovoru APPRRR od 12.05.2017. 
“utvrđeno je da se odobrenje broj 01-2014 izdano od strane Veterinarske ambulante 
Konjšćina, ne nalazi u zaprimljenom predmetu“   i na točku 5 u odgovoru Krogu koji je 
dao Petrić S. da UO može donijeti odluku kojom će se dio sredstava iz NPP odvojiti za 
uređenje stajališta za pčelare.  . 
Primjedbe su prihvaćene. Unijeti će se u zapisnik. 
 



Prije prelaska na dnevni red gospodin Martinović je ponovo pokrenuo pitanje o dugu HPS-a 
koji moramo vratiti Agenciji za plaćanja(PDV-u) i zašto se nije poslala kaznena prijava da se 
ispita tko je kriv.Odluku smo donijeli na sjednici 30.05.2017.  Radi se o 2.000.000,00 kn. 
Mi smo za taj iznos u minusu Ja ne krivim nikoga ali želim da se dozna istina.Upravni odbor 
nije kriv za ovu situaciju. Gospodin Pošta i Kocet su također sudjelovali u diskusiji i složili 
se sa gospodinom Martinovićem. Kocet je dodao da se treba provesti istraga  da znamo da li 
se pogriješilo, ukralo ili se napravilo nešto treće. Gospodin Puškarić je naglasio da je to iznos 
koji odgovara godišnjem prihodu HPS-a. Gospodin Mravak je objasnio da prijava nije 
podnesena radi aktivnosti poduzetih u vezi iznalaženja sredstava kako bi se dug prema 
Agenciji za plaćanja pokrio. Gospodin Pošta je dodao da se bez obzira na nalaženje sredstava 
krivci  moraju znati jer trošimo novac od članarine za podmirenje gubitka. Saša Petrić se 
obratio prisutnima i objasnio da je održan sastanak sa ljudima iz Ministarstva poljoprivrede i 
Ministarstva financija te da je odgovornost za taj posao na svima jer se nije poštovala 
procedura. Ja kao korisnik mogu napraviti grešku i ne predati odobrenje. Vidjeli ste da u 
dopisu Agencije za plaćanja piše da toga nema u predmetu a ne da HPS nije predao 
odobrenje. Nije bilo namjere da se ne preda jer je u ponudi pisalo da će ono biti izdano. 
Gospodin Martinović je upitao da li imaju sve zabilješke sa sastanaka i zašto je došlo do 
promjene cijena kako je konstatirala inspektorica u zapisniku. S.Petrić je odgovorio da su 
cijene iste na ponudi i na fakturi. Gospoda Pošta i Zelić su se složili s Martinovićem. Pošta je 
naglasio da se zabilješke moraju voditi jer se može i ne mora vjerovati da su sastanci održani. 
Znaju se određeni postupci u administraciji. Neka se ustanovi tko je kriv imenom i 
prezimenom. Martinović je uzeo riječ i rekao da najprije moramo očistiti u svojoj kući te 
upitao koga mi to štitimo? Mi moramo inicirati i navesti tko je bio nadređen, potpisao, radio s 
time, navesti ključne ljude ali nismo rekli da su oni krivi. Možda nitko neće biti kriv. Oni 
mogu tužiti poslodavca. Krog je rekao da nitko nije uzeo novac. Nije novac bio na stolu. Zna 
se da je Savez 10.000.000,00 kn odmah uplatio dalje Veterinarskoj ambulanti. Nastala je 
papirnata zavrzlama koju treba riješiti. Ne može se pisati kaznena prijava na ime i prezime. 
Napisao sam ih puno u životu i kad sam znao tko je kriv pisao sam na nepoznatu osobu, što je 
rekao i gospodin Zelić. Nakon rasprave Mravak je zaključio da će se postupiti po odluci od 
30.05.2017. godine. Prijava je napisana i kao takva ide. 
 
Odluka glasi: 
Postupiti će se po odluci sa sjednice održane 30.05.2017. godine. Cijeli predmet će se predati 
nadležnim institucijama kakao bi se istražio poslovni događaj u HPS-u, te utvrdili krivci za 
povrat 2.042.830,40 kn. 
 
Odluka je jednoglasno prihvaćena. 
Gospodni Pošta je upitao što je sa gospodinom Gerićem – tajnikom HPS-a? Gospodin 
Mravak je odgovorio da je on na bolovanju. Iznos koji Gerić dobiva vraća nam HZZO. 
Odluku imamo da se tajniku raskine ugovor o radu .Ne može mu se raskinuti ugovor o radu 
dok ne dođe u Savez i stupi u radni odnos. Maritnović je upitao nakon koliko vremena HZZO 
provjerava osobu na bolovanju. Odgovorno mu je da će se provjeriti. Gospodin Pošta je 
konstatirao da provjera može ići sa naše strane i sa strane HZZO-a i treba ga kontrolirati. 
Gerić ima i nekoliko desetaka košnica i bavi se pčelarstvom. Po tome nismo ništa učinili. 
Kocet je rekao da je on razumio da je Gerić dobio otkaz radi niza prekršaja.Treba se 
savjetovati sa pravnikom da li mi možemo budući smo donijeli odluku o otkazu, i pod kojim 
uvjetima uzeti osobu u radni odnos. Mravak je rekao da dok ga HZZO drži na bolovanju ne 
možemo  mu dati otkaz. Krog je upitao da li postoji pravni put da dobije otkaz kad je na 
bolovanju a da Savez ne bude uvučen u pravni spor.Kocet je rekao da će čim dođe u Savez 
dobiti otkaz. On može biti na bolovanju  dvadeset godina. Moja firma unajmi detektiva i 



dobije otkaz na bolovanju.. Dokle će to trajati. Tajnica će ispitati što možemo učiniti da Gerić 
dobije otkaz te da raspišemo natječaj za radno mjesto tajnika. 
 
 
 
 
2.IZVJEŠTAJ O RADU SAVEZA U PERIODU OD 30.05.2017 – 31.09.2017. GODINE 
 
Dana 08.06.2017 održan je sastanak u Ministarstvu poljoprivrede. Tema sastanka je : 
Odluka o povratu sredstava poslana od strane APPRRR-a, plavi dizel i financiranje 
izrade nacionalne staklenke za med. Sa strane Ministarstva prisutni su Karalić, Dadić, 
Janda, Rakoć. Sa strane HPS-a prisutni su Mravak, Petić, Dušević. Dogovoreno je da 
napravimo plan otplate prema APPRRR-u  po novim uvjetima (odnosno u slučaju da bi se 
uključilo Minstarstvo).  Za kalupe za izradu staklenke dogovoreno je da u Ministarstvo 
poljoprivrede proslijedimo  troškovnik nakon što ga dobijemo od proizvođača. Ponudu će 
razmotriti i donijeti odluku o opsegu financiranja. Za dodjelu plavog dizela pčelarima svi 
traženi podatci, koje su dobili od HPS-a,proslijeđeni su sa strane Ministarstva poljoprivrede u 
Ministarstvo financija. Očekuje se odobrenje Ministarstva financija. 
Dana 09.06.23017. Održan je sastanak Povjerenstva za staklenku. S strane proizvođača 
prisutan je gospodin Benediković, a sa strane HPS-a prisutni su Piljak, Petić, Lesjak, Filmar, 
Dušević te dizajnerica Klara Marelić. Tema sastanka je tehničko usklađivanje dizajna  sa 
proizvodnim mogućnostima i posebnosti stakla kao materijala. Dogovoreno je da se 
dizajn prilagodi.Gospodin Benediković će dati upute dizajnerici. Dizajnerica je pripremila i 
odgovarajuće etikete. Etikete će se moći lijepiti na staklenku i na poklopac. Kada sve bude 
definirano održati će se prezentacije po udrugama. 
Dana 12.06.2017. održan je sastanak sa Velesajmom Zagreb. Sa strane Velesajma prisutni su 
Miošić, Matić. Sa strane HPS-a prisutni su Dušević, Lesjak. Tema sastanka je Apitera. 
Dogovoreno je oglašavanje Apitere u časopisu Hrvatska pčela. Apitera će se održati u 
jedinom slobodnom terminu od 20.10.2017. do 22.10.2017. godine. Apitera se održava u 
organizaciji Velesajama. Primjetili su da je prošle godine bio slab odaziv proizvođača opreme 
i uopće posjećenost sajma. Gospodin Lesjak je razlog za lošu posjetu naveo događanje sa 
istim sadržajem na trgu Bana Jelačića, a za slabu posjetu opremaša je previsoka cijena 
prostora jer njima treba između 10 i 70 m2 za izlaganje svojih proizvoda. Dogovoren je da će 
napraviti lista predavača sa temama. 
Dana 03.07.2017. održan je sastanak u Hrvatskoj poljoprivrednoj agenciji  sa gospodinom 
Baraćom i suradnicima. Sa strane HPS-a prisutni su Lesjak i Strižak (članovi Savjeta za 
provedbu procedure korištenja znaka Med iz lijepe naše ). Predstavnici HPS-a predložili su 
slijedeće:  
-preimenovanje znaka u Med iz hrvatskih pčelinjaka ili slično  
-izravno pravo upotrebe znaka imaju isključivo pčelari 
-posredno pravo upotrebe znaka imaju pravne osobe, uključujući i zadruge 
-da pčelar kupuje svaku naljepnicu i nama uvjetovanja analize za odgovarajući iznos 
besplatnih naljepnica 
-da se priznaju analize povodom pčelarskih manifestacija i pravo da HPA nezavisno ispituje 
med svih pčelara uključenih u korištenje znaka 
-da dizajn bude takav da odgovara velikim i malim pakovanjima i da je kompatibilan s 
osnovnom naljepnicom. 
Dana 05.07.2017 održano je savjetovanje sa firmom RiF. Tema je bila organizacija 
financijskog poslovanja HPS-a. Prisutni od strane RiF-a: Šarić, Cutvarić sa strane HPS-a: 
Dušević, Petrić, Filmar. 



-prijedlog je da se uvede fiksna i varijabilna članarina. Varijabilna članarina bi se određivala 
po broju košnica. Bitno je načelo jednakosti odnosno da svi plaćaju jednak iznos po košnici 
-naplata evidencije pčelara i pčelinjaka bi spadala u gospodarsku djelatnost i za tu vrstu 
prihoda bi se trebalo o pčelara naplatiti PDV ako je prihod iznad 300.000.00 u 2017. godini. 
Za svakog pčelara bi se trebao izdati račun sa iskazanim PDV-om. Treba ispitati, budući smo  
za obavljanje tog posla dobili javnu ovlast, da li se i u tom slučaju naplaćuje PDV ili smo 
oslobođeni. 
-umirovljenici mogu biti angažirani u obavljanju poslova, po ugovoru o djelu, bez da se 
ugroze njihova stečena prava, za svaki pojedinačan slučaj treba se tražiti mišljenje Porezne 
uprave. 
- po pitanju isplate evidencije novih pčelinjaka, svaka udruga može isplatiti povjerenicima 2 
kn po kilometru, i dnevnicu od 170 kn ako je put trajao duže od 12 sati (navedeni su 
neoporezivi iznosi). Ispravno je izvršiti isplatu povjereniku po ugovoru o djelu. Cijeli iznos je 
oporeziv. 
Dana 06.07. 2017. održan je sastanak u Ministarstvu poljoprivrede na poziv tajnika 
Povjerenstva gospodina Darka Lugonje . Tema sastanka je uvrštavanje sektora pčelarstva 
u sustav dodjele kvote za plavi dizel.Prisutni sa strane Ministrastva poljoprivrede: Karalić, 
Berak, Janda, Dadić-Ćčić, Lugonja, sa strane Uprave za veterinarstvo Đurica, Da strane 
APPRRR-a Štulina, sa strane HPA Solić, sa strane HPS-a Mravak, Dušević, Petrić, Lesjak. 
Definirani su postupci i rokovi razmjene potrebnih podataka između HPS-a i APPRRRR-a 
kako bi se osigurali uvjeti za dodjelu plavog dizela korisnicima koji posjeduju seleće jedinice 
(jedna seleća jedinica = 50 pčelinjih zajednica), registrirano vozilo za prijevoz pčela i OPG. 
HPS mora dostaviti slijedeće podatke u APPRRRR : broj MIBPG- posjednika pčela, broj 
pčelinjih zajednica (stanje na dan 31.12.2017), podatak o posjedovanju vozila. Podatci moraju 
biti ažurirani do 01. veljače 2018. godine kako bi se do 01. ožujka 2018. godine dodijelile 
kvote za potrošnju plavog dizela.Transportni (teretni) automobili moraju biti registrirani u 
2017. godini. Informaciju o dodjeli kvota dobit će HPS koji će dalje informirati pčelare da se 
jave u APPRRRR kako bi pokrenuli postupak izdavanja kartice. 
Dana 06.07.2017. sastanak sa gospodinom Karalićem. Tema sastanka je  otplata duga  
APPRRR-u . 
Dana 17.07.2017. godine održan sastanak u Ministarstvu poljoprivrede sa gospodinom 
Jandom. Sa strane HPS-a prisutni: Mravak, Dušević, Petrić. Tema sastanka : Dodjela 
sredstava za održavanje, usavršavanje i nadogradnju evidencije pčelara i katastra 
pčeline paše, te dobivanje naknade za oprašivanje. Dogovoreno je da će HPS poslati 
troškovnik i zahtjev za dodjelu sredstava, što je slijedeći dan i izvršeno. Što se tiče naknade za 
oprašivanje o tome će se odlučivati na nivou EU. 
Dana 17.07.2017. održan je sastanak u Upravi carine sa gospodinom Mućnjakom i gospođom 
Perić. Tema sastanka je u vezi nedopuštene trgovine uz prometnice, na tržnicama i 
sajmovima. Sa strane HPS-a prisutni: Mravak, Dušević, Petrić.Želimo da provjeravaju da li 
imaju OPG registriran za proizvodnju i trgovinu medom, da li je med na štandovima uredno 
deklariran a ako nije da se izuzme sa štanda i kazni prodavač. HPS dobiva dojave da se širom 
Hrvatske prodaje med upitnog porijekla i kvalitete. Upoznali smo ih i sa činjenicom da je med 
teći proizvod koji se najčešće krivotvori i da želimo da se pojačanom kontrolom spriječi 
nedozvoljena trgovina. 
Dana 18.07.2017. održan je sastanak Povjerenstva za staklenku sa dizajnericom i 
proizvođačem. Sa strane HPS-a prisutni :Piljak, Duševć, Petrić te dizajnerica Marelić.Sa 
strane proizvođača prisutan je gospodin Benediković. Potrebno je prilagoditi staklenke od 370 
ml i 210 ml mogućnostima proizvođača. Cilj projekta je da staklenka bude jednostavna, 
jeftina i da se u njoj istakne sadržaj. Dizajnerica je prihvatila naputke proizvođača, te će u riku 
od tri tjedna dostaviti prilagođen dizajn staklenki. 



Dana 24.07. 2017. godine održan je sastanak na Veterinarskom fakultetu. Tema sastanka je 
bila izmjena Dobre pčelarske prakse. Sastanku u sa trene HPS-a prisustvovali Mravak, 
Dušević, Petrić  te Tlak-Gajger i Tomljanović.. razlog izmjene i dopune DPP je usklađivanje 
sa trenutno važećom regulativom i izbjegavanje nepotrebnih opterećenja pčelarskog sektora, 
odnosno pojednostavljenje DPP. 
Dana 27.07.2017 održan je sastanak sa knjigovotkinjom dubravkom Krček . Tema 
sastanka je bila PDV i gospodarska djelatnost Saveza. Svaka gospodarska djelatnost treba 
biti i u Statutu saveza. Ako nam prihod po gospodarskoj djelatnosti pređe 300.000,00 kn 
slijedeće godine moramo ući u sustav PDV-a. 
Dana 01.08.2017. održan je sastanak Povjerenstva za izmjenu i dopunu Statuta.Prisutni 
:Mravak, Mrtinovićm ,Dušević. Pošta Vinko opravdano je odsutan. Statut će biti poslan 
članovima UO. 
 
AKTIVNOSTI HPS-a  U RUJNU 
 
Dana15.09.2017. Održan je sastanka sa gospođom Petir. Tema sastanka je : Apitera – 
Medeni doručak. Prisutna sa strane HPS-a – Dušević. Zamisao gospođe Petir je da to bude 
neformalan skup na kojem bi trebali biti uzvanici ministarstva, grada, znanstvene zajednice, 
Gospodarske komore,  pčela i novinara. Tema razgovora bila bi falsificiranje meda i zaštita 
domaćeg meda na tržištu, te potrošnja meda. Ovaj događaj bi se održao 20.10.2017. u 
vremenu od 8.30-10.00. u 10.30 planira se da na Sajam dođu djeca iz osnovne škole i 
poslušaju predavanje o pčelama te da ih se ponudi medenim doručkom 
Dana15.09.2017. održan je sastanak u Gospodarskoj komori – Sekcija za pčelarstvo. Tema 
sastanka je otkupna cijena meda. Prisutni sa strane HPS-a Mravak, Marjanović, Lesjak, Sa 
strane HGK Bračić…Razgovaralo se o problemima otkupa i visini otkupnih cijena meda.Do 
dogovora nije došlo ali se je dogovorilo da se trebaju održavati periodični sastanci kako bi se 
dogovorom uspjeli riješiti problemi. 
Dana 15.09.2017. održan je sastanak u Saboru. Tema sastanka je plaćanje duga APPRRR-u. 
sa strane HPS-a prisutni su Petrić , Bilek. Sa strane APPRRR-a prisutna je Copić. Na sastanku 
je dogovoreno da će se pokušati pronaći način plaćanja duga onako kako bi Savez to mogao 
izvršiti a da se Savez ne dovede u stanje likvidacije. Dogovoren je sastanak s Ministrom 
Tolušićem 16.09.2017.  
Dana 16.09.2017. održan je sastanak u Virovitici sa ministrom Tolušićem. Sa strane HPS-
a prisutni su Mravak, Dušević, Lesjak, Petrić, Filmar, Bilek, Vrbos. Ministar Tolušić upoznat 
je sa trenutnom situacijom u pčelarstvu i teškoćama sa kojima se susreće HPS. Upoznali smo 
ga sa problemom upisa u JRDŽ. Izjavio je da će se dopis koji HPA šalje pčelarima nakon 
upisa u JRDŽ izmijeniti te da se pčelari neće upućivati u upis u druge evidencije.Po pitanju 
plaćanja PDVa naglasio je da će se naći modalitet kako olakšati Savezu plaćanje duga. 
Dogovoreno je da će Savez poslati troškove Evidencije pčelara i pčelinjaka i katastra pčelinje 
paše u Ministarstvo poljoprivrede. Razmotriti će se da li će ubuduće Ministarstvo financirati 
te troškove. Zadovoljan je da se jedan hrvatski proizvod može pohvaliti projektom nacionalne 
staklenke – ambalaže za med. Zatražio je na uvid kompletnu dokumentaciju izrade staklenke 
kako bi ih u Ministarstvu proučili. Izrazio je želju da sa HPS-om ide na pregovore u 
Vetropak.Sve marketinške aktivnosti vezano za staklenku i med odraditi će Ministarstvo 
poljoprivrede. Na prijedlog gospodina Vrbosa dogovoreno je da ćemo se sa Ministrom 
sastajati svaka tri mjeseca i izvještavati ga o radu , problemima i rješavanju problema u 
Savezu. 
Dana 18.09.2017. održan je sastanak u Hrvatskoj poljoprivrednoj agenciji. Tema sastanka 
je bila upis pčelara u JRDŽ i Medeni doručak na Apiteri. Prisutni sa strane HPA Barač, 
Živoder, sa strane HPS-a Dušević. Što se tiče upisa u JRDŽ ponovljeno je mišljenje Ministra 
dano na sastanku u Virovitici da u dopisu koji dobivaju pčelari prilikom upisa u JRDŽ neće 



biti upućivanja pčelara da se upisuju po čl 121 u Upisnik poljoprivrednika. Takvi dopisi će se 
slati od današnjeg dana. Organizaciju medenog doručka na sebe je potpuno preuzela HPA. 
Štampanje propagandnog materijala, protokol, katerig, uređenje prostora, novinare. Savez 
nema troškova organiziranja Medenog doručka, ali ćemo za djecu održati edukativno 
predavanje. Ovako organiziran Medeni doručak drugačiji je od zamisli gospođe Petir, koja je 
to zamislila kao susret svih koji mogu pomoći pčelarskom sektoru kroz diskusiju na temu 
krivotvorenog meda, zaštite hrvatskog meda te povećanja potrošnje meda. 
Dana 18.09.2017.održan je sastanak na Velesajmu. Tema sastanka je bila Medeni doručak, 
predavači, izlagači opreme. Što se tiče predavača i Medenog doručka sve je dogovoreno, te 
će se napraviti još jedan zajednički sastanak na kojem bi bili prisutni i predstavnici HPA. 
Predavači su Noč, Živadinović, Bubalo, Lasić i Tomljanović. Savez treba dostaviti Velesajmu 
ponudu za obavljanje aktivnosti oko Medenog doručka i predavača. Slijedeći dan je ponuda 
poslana. Odaziv izlagača opreme je slab. Razlog je cijena izložbenog prostora. Sajmovi su 
uglavnom besplatni za sve izlagače osim sajma u Gudovcu. Ukoliko Velesajam i slijedeće 
godine bude organizirao sajam Apitera morati će se  pronaći  način da izlagačima bude što 
povoljniji najam izložbenog prostora. 
 
3. IZVJEŠTAJ O IZVRŠENJU ODLUKA DONEŠENIH NA SJEDNICI OD 30.05.2017. 
 
Po točki tri raspravljao se na samom početku sjednice u vezi ne postupanja po odluci UO  
vezano za  predaju kompletnog predmeta po pitanju povrata  sredstava Agenciji za plaćanja 
nadležnim institucijama kako bi se istražio poslovni događaj i utvrdili krivci za povrat 
2.042.830,00 kn.. Nakon rasprave po navedenoj odluci prešlo se na slijedeću točku dnevnog 
reda i izvještaj nije podnesen. 
 
 
4.STATUT 
 
Tajnica je obavijestila prisutne da je Povjerenstvo za izmjene i dopune Statuta ima prijedlog 
da se sastanu posebno, da se pristigle primjedbe sortiraju, uvrste u Statut. Tako napisan 
dopunjen i izmijenjen Statut pošalje članovima UO koji će ga dalje dati na javnu raspravu u 
svoje udruge. Nakon toga bi se donio na sjednici UO konačan Statut. Zelić: Najbolje je tako. 
Mi sad ovdje raspravljali još barem sat. Kolundžija:dimenzije stavite u mm. Čuljak: Krenuli 
smo u promjenu Statuta, nisam stigao usporediti ovaj Statut sa prijašnjim Statutom. Što ovaj 
Statut rješava, što dobivamo više nego što smo prije imali? Ja sam mislio da ćemo prije 
izmjene Statuta neke parametre odrediti : što želimo od Saveza,da li želimo predsjednika 
profesionalca,da li želimo manji upravni odbor. Ako ne smanjujemo UO onda da se donese 
Pravilnik o radu UO u cilju njegove veće operativnosti. Ako se formira neka komisija neka 
odradi svoj posao i da se ne otvara diskusija kao da se radi od početka. Ta komisija treba slati 
informacije  UO. I kad to napravimo onda da radimo na izmjeni i dopuni Statuta. Mi ovo 
radimo  maltene po prisili Skupštine koja se nabacivala nekim idejama.Masa tih ideja su već 
rađene i odrađene.. Zelić: Najrealnije je da svaka županija ima svog predstavnika. Mravak: 
Slijedeći predsjednik , tko god bio, trebao bi imati neku naknadu. Čisto volontiranje nije 
dobro i nema rezultata.Maritnović: To smo rekli i ugradili u Statut. Zelić: Neku godišnju 
nagradu ili mjesečnu.. Čuljak: Sad se vraćamo na drugu stvar. Kad se slavilo 60 godina HPS-
a UO je donio odluku da će se dodijeliti nagrade i priznanja. Svi su imali mogućnost da 
pošalju prijedlog. Onda je Komisija , koja nije poslala prijedlog za svoje kandidate(Pajnić), 
srušila Pravilnik i nikome nije dodijeljena ni nagrada ni priznanje. Rečeno je uz obrazloženje 
(za moga člana koji je tada imao 90 godina) da ja kao predlagatelj nisam donio potvrdu o 
nekažnjavanju kandidata. Oni su sebi uzeli u  zadatak da će učiniti izmjene toga Pravilnika. 
Od tada niti su se oni sastali niti smo mi išta inicirali.Gerića sam upozoravao na taj problem. 



Rečeno je da se radi. U ovom kratkom periodu bi trebali onu komisiju raspustiti, imenovati 
novu komisiju i da ta komisija donese novi Pravilnik o nagrađivanju. Ako ćemo predsjednika 
nagraditi moramo to kroz ovaj pravilnik riješiti. Ali ne možeš nikoga nagraditi jer je UO 
donio odluku da se taj Pravilnik stavi van snage. Tu odluku je donio naš UO na sjednici prije 
proslave 60 godina Saveza i nikome nije dodijeljeno nikakvo priznanje..Maritnović: Bilo je 
rečeno da ćemo napraviti novi Pravilnik i uskladiti ga, temeljem kojeg bi se nagrađivalo i 
dijelila priznanja. Tajnica: Koji je bio razlog da se Pravilnik stavi van snage? Čuljak: Ne 
znam. Meni je rečeno da nisam podnio potvrdu o nekažnjavanju i da moj član zato ne može 
dobiti nagradu jer se u tom pravilniku to tražilo. Zelić: Kakve veze ima potvrda o 
nekažnjavanju sa nagrđivanjem pčelara. 
 
 
DONOŠENJE ODLUKA 
 
1.ODLUKA O RADU SUBOTOM, NEDJELJOM I BLAGDANOM. 
 
 Mravak je pojasnio prisutnima da se sve manifestacije na kojima su prisutni djelatnici 
Saveza održavaju u vrijeme weekenda ili blagadana (neradni dani) te da s za tako odrađen dan 
dobije pripadajuća dnevnica i slobodan dan. Odluku je tražila naša knjigovotkinja. Kocet je 
rekao ako djelatnik bude poslan na službei put u interesu Saveza onda mu se ta subota i 
nedjelja treba platiti. Ja budem poslan na službeni put preko weekenda a zna se kako su 
subote i nedjelje plaćene. Ja smatram da su oni oštećeni. Nema nikakve rasprave da dnevnicu  
mogu dobiti, ali subota za ponedjeljak ili nedjelja za ponedjeljak  to nije isto kao weekend. Ne 
želim samo da ne odemo u ekstreme. Čuljak je rekao da je plaćanje  rada subotom i 
nedjeljom uz dodatke jer su neradni dani. Maritnović je rekao da  to možemo regulirati 
privremeno ali da se treba napraviti Pravilnik o radu. Mravak je na kraju zaključio da ćemo 
donijeti odluku a onda ćemo to unijeti u Pavilnik. Kocet je dao informaciju da njegova firma 
za rad subotom daje 1,2 slobodna dana, a za rad nedjeljom 1,3 slobodna dana. Čuljak je rekao 
da se donese odluka sukladno ZOR-u. Pošta je zatražio da se donese Pravilnik o službenim 
putovanjima za narednu sjednicu.Isto je zatražio da se izdaju ispunjeni putni nalozi s imenom 
i prezimenom i potpisani od odgovorne osobe, a da članovi ispune svoje troškove. 
 
Odluka glasi: 
1. Djelatnicima Hratskog pčelarskog saveza dozvoljava se službeni put u doba weekenda i 
blagdana na pčelarska događanja na koja su pozvani. 
2. Takav službeni put smatra se radnim danom. Djelatnici imaju pravo na pripadajuće putne  
troškove i pravo korištenja slobodnog dana u tijeku tjedna. 
 
Odluka je prihvaćena jednoglasno. 
 
 
 
2.ODLUKA O PRODUŽENJU  RADA TAJNICE SAVEZA DO 31.01.2018.  
 
Odluka glasi: 
Ankici Dušević, na radnom mjestu tajnice Hrvatskog pčelarskog saveza, produžuje se ugovor 
o radu do 31.01.2018. godine, kao zamjena za djelatnika Tomislava Gerića koji je na 
dugotrajnom bolovanju. 
 
Odluka je prihvaćena jednoglasno. 
 



 
3 ODLUKA O POČETKU PRIKUPLJANJA GODIŠNJIH DOJAVA ZA AŽURIRANJE 
EVIDENCIJE PČELARA I PČELINJAKA I VISINI NAKNADE ZA AŽURIRANJE 
 
Petrić je obrazložio odluku. Povjerenici će prikupljati podatke od 10.10.2017. do 20.11.2017. 
godine. U vrijeme blagdana neće trebati ažurirati podatke i da se za blagdane ne moramo 
sastajati. Sa 01.01.2018. godine s obzirom da se podatci prikupljaju oni će moći nastaviti 
ažuriranje i morati će završiti do 20.01.2018. iz razloga što smo dogovorili s Ministarstvom 
dodjelu plavog dizela mi ćemo morati 01.02.2018. predati sve podatke u APPRRRR radi 
dodjela kvota plavog dizela svim korisnicima koji imaju pravo unutar evidencije. Stoga 
moramo imati dovoljno vremena da stignemo to provjeriti i poslati podatke. Da li se slažete. 
Kocet je želio skrenuti pažnju da u Pravilniku piše datum 31.12. kao rok za prijavu zajednica 
(isto smo ga mi donijeli) Sad ćemo izletiti sa datumom 20.11.Znate da će pojedine udruge 
probiti i ovaj datum Petrić: Datum je određen da većina udruga prikupi podatke do 
20.11.2017.. Mi određujemo sada prikupljanje podataka . Nećete ni vi u doba blagdana biti na 
raspolaganju,. Martinović je rekao da ide novo ažuriranje a na koji način ćemo isplatiti 
povjerenike? Išli smo i kroz Statut i tražimo mogućnost isplate. Mi ćemo donijeti odluku, ali 
opet nećemo imati potporu kod financija. Što sa onima koji nisu članovi Saveza? Da li 
možemo imati dvije cijene jednu za članove drugu za ne članove ?. Petrić je odgovorio da mi 
trebamo donijeti odluku o (o prikupljanju i raspodjeli sredstava) cijeni ažuriranja . U 
razgovoru s Ministrom u Virovitici bilo je rečeno da bi nama Ministarstvo to plaćalo, odnosno 
kompletan iznos ažuriranja nama bi sjedao na račun Saveza i Savez bi dalje isplaćivao 
povjerenike. Martinović je upitao da li je to onaj dio ažuriranja za koji povjerenici nisu 
isplaćeni? Tajnica je odgovorila da to nije taj novac. Ministarstvo nas je odbilo kad smo to 
tražili. Saša je pojasnio da su povjerenici potpisali izjavu za 2017. godinu i svi su se mogli 
očitovati, a oni su to odradili besplatno za 2017. godinu. Tajnica je rekla da budući imamo 
javnu ovlast ne možemo razlikovati članove i ne članove . Za sve mora bit ista cijena. Pitali 
smo da li možemo članovima dati popust. Popust se ne može dati. Evidentiranje novih 
pčelinjaka bi se isto isplaćivalo preko ugovora o djelu. Prilikom obračuna i neoporeziv dio 
troškova po kilometru od 2 kn postaje oporeziv. Čuljak je ponovio da javne ovlasti ima Savez 
i da Savez mora izvršiti te isplate. Znači troškove evidencije novog pčelinjaka pčelar bi trebao 
uplatiti Savezu a Savez će povjereniku to isplatiti ugovorom o djelu.  Martinović je zamolio 
Sašu da se što se tiče naplate ažuriranja i isplate povjerenika nađe rješenje koje je 
najpovoljnije za povjerenika i za pčelara. Nemojmo svake dvije sjednice mijenjati odluke jer 
smo vidjeli da nešto ne valja.Tajnica je objasnila: Što se tiče naknade za ažuriranje najprije 
će biti da ne moramo plaćati PDV jer se radi o javnoj ovlasti, ali će porezni savjetnik 
Darko Augustinović tražiti mišljenje Porezne uprave, tako da ćemo i taj dio riješiti. Mi 
imamo javnu ovlast, obavljamo djelatnost kojom nismo konkurencija nikome, 
obavljamo to za Ministarstvo poljoprivrede, odnosno prikupljamo podatke u 
pčelarskom sektoru, a za troškove koji su nastali prikuplja se naknada. Petrić je pojasnio 
da će ići naplata kao i do sada , dakle izdaju se uplatnice. Ankica, Vesna i ja ćemo sastaviti 
obrazloženje povjerenicima kako će što odrađivati. Mravak je dao odluku na glasanje , i 
dodao da se na ovakve rokove išlo najviše zbog plavog dizela kako bismo u APPRRRR mogli 
na vrijeme dati podatke. Krog je pitao da li je to sigurno da će se dobiti plavi dizel. Rečeno 
mu je da je na sastanku u Virovitici Ministar rekao da će do 31.12. svi podatci biti obrađeni. 
Po selećoj jedinici = 50 pčelinjih društava, dobiti će se 450 litara plavog dizela i moraju imati 
otvoren OPG.  
Čuljak je upitao da li imamo podatak koliko je članova a koliko ne članova u Evidenciji. 
Odgovoreno mu je da je to manjkavost našeg informatičkog sustava . Održali smo sastanak sa 
informatičarima koji nam održavaju sustav, razgovarali smo o manjkavostima našeg sustava i 
načinu poboljšanja. Tražili smo da svaki povjerenik dobije na webu sučelje gdje će on sam 



ispunjavati podatke o pčelarima,a tek po uplati novca u Savez će ih Saša, ja , Vedran ili bilo 
tko ,tko bude radio potvrditi.Do danas nam nije uplatilo prikupljeni novac 15 povjerenika,  
Petrić je rekao da se to rješava, a pčelari koje je taj povjerenik evidentirao uživaju 
povlastice.Čuljak je rekao da je pčelar uplatio. Odgovoreno mu je da  povjerenik nije uplatio 
taj novac Savezu. Radimo na tome da se spoje dvije baze podataka, Saše i Vesne, da je OIB 
poveznica, da se odmah može vidjeti tko je član, a tko nije i da kompjuter sam izračunava 
iznos koji pčelar mora uplatiti prilikom ažuriranja podataka. Petrić je ponovo naglasio da ne 
možemo činiti razliku između članova i ne članova. Svi su oni pčelari. Balen je rekao da 
povjereniku nije bitno da li je netko član HPS-a ili ne. Mi odradimo isti posao za člana i ne 
člana. HPS mora naći  način kako one koji nisu članovi HPS-a motivirati da postanu članovi 
ali u okviru zakona. Kada se vrši ažuriranje ja ne mogu znati tko je član a tko nije, pa 
pojedinci prevare, a ja posljedično Kocet je upitao da li Savez mora raditi i za ne članove.Saša 
je objasnio da Savez mora raditi za sve pčelare.  Od 2014. piše u Pravilniku da Savez to radi 
odnosno da je dobio javnu ovlast od Ministarstva poljoprivrede. Balen je upoznao prisutne  da 
što se tiče visine naknade za ovu godinu pojaviti će se dodatni troškovi a odnosi se na 
izdavanje potvrda vezano za seleće pčelare a to će se plaćati iz tih sredstava. Da li će biti više 
košnica, vjerovatno hoće sad kad se odobri plavi dizel.Pitanje je da li će biti dovoljno 
sredstava ili bi trebalo podići naknadu za 50 lipa po košnici. a Saša zna koliko je ostalo.Iz tih 
sredstava se plaćaju povjerenici i Saša kao voditelj potpora a na bruto isplaćena sredstva 
povjerenicima još Savez plaća 7,5% za zdravstveno osiguranje. Prošle godine je bilo blizu 
800.000,00 kn sredstava. Prijedlog Pošte 5 kn po košnici.Martinovoć se uključio i rekao da 
povjerenici omogućuju da mi radimo. Na temelju njihovog rada Saša izdaje potvrdu za vozilo 
i ne može nikome izdati račun za to.Mora postojati način na koji ćemo mi stimulirati ljude da 
uđu u Savez. Svi moraju biti uvedeni u evidenciju i ne mogu plaćati različitu naknadu, bili oni 
članov Saveza  ili ne.Kocet:Da li se može naplatiti izdavanje potvrde o vozilu 70,00 
kn.Petrić:Ne može iz jednostavnog razloga što u samom Pravilniku o vozilima piše da se 
potvrde ne naplaćuju.  Vlašić: Mi se bakćemo sa pčelarima koji nisu članovi.Pošta: Moramo 
razmišljati o tome kako članovima nešto omogućiti. Dugo vremena ja govorim o članskim 
knjižicama koje još do danas nismo smislili kako bi trebale izgledati. Na toj knjižici bi trebalo 
biti na poleđini da je npr. Pošta Vinko član za 2017 godinu, i dobit će od HPS-a naljepnicu i 
nalijepit će je na iskaznicu. Ovo što mi imamo od pamtivijeka to je sve prošlo. I na toj osnovi 
možemo aktivnim članovima pčelarskih udruga pružiti neke benefite. Čuljak: Kako smo 
naučili ljude da je naknada 2 kn neka ostane 2 kn, ili ako se pronađe način da se umanji cijena 
članovima, a da se za umanjenje digne nadoknada za sve.Znači ako se pronađe način da se za 
članove umanji naknada za 50 lipa da se donese odluka i da idemo dalje. Odgovoreno mu je 
da se takva odluka ne može donijeti. Vlašić: Vi me ne razumijete. Onaj koji nije član ne smije 
imati nikakvih benefita  niti se treba evidentirati i onda bi bio prisiljen da bude član.Petrić: 
Ivo da vam objasnim. Mi smo dobili javne ovlasti i moramo izdavati potvrde svima.Mi smo 
sada kao Savez izborili da dobijemo plavi dizel. Ovaj UO je to napravio i svi će to koristiti i 
članovi i ne  članovi. Balen: 2.50 kn jer će 2 kn biti malo. Mravak: Glasamo. Tko prihvaća 
da naknada za novo ažuriranje bude 2,5 kn 11 članova UO je prihvatilo prijedlog Balena . 
Protiv je Vlašić.Suzdržan je Krog.  
 
Odluka glasi: 
1.Temeljem uredbe EU 1366 i odredbama članaka 19. i 20. Pravilnika o držanju pčela i 
katastru pčelinje paše aktivnosti prikupljanja podataka na terenu vrši povjerenik od 10. 
listopada do 20. studenog 2017. godine. 
2.Unos prikupljenih podataka (ažuriranje) u bazu podataka povjerenik je dužan izvršiti u 
vremenu od 01. siječnja 2018. godine do zaključno 21. siječnja 2018. godine. 



3.Prilikom dojave podataka o brojnom stanju pčelinjih zajednica povjereniku, svaki pčelar, 
treba uplatiti 2,5o kn (dvije kune i pedeset lipa) naknade za svaku pčelinju zajednicu koja se 
upisuje u Evidenciju pčelara i pčelinjaka. 
4.Podaci koji su upisani u Evidenciju pčelara i pčelinjaka čine temelj za ostvarivanje prava za 
sudjelovanje u mjerama potpora prema Nacionalnom pčelarskom programu za razdoblje od 
2017. godine do 2019. godine. 
 
 
4. ODLUKA O PRISTUPU FORUMU POD IMENOM I PREZIMENOM 
 
Mravak: Predlažemo da se koristi puno ime i prezime. Tko to ne poštuje ne može sudjelovati 
na forumu Saveza. Ovakav nivo na forumu je sramotan. Razmišljali smo da brojčana šifra 
bude broj članstva ( na časopisu Pčela se nalazi uz adresu primatelja). Tko nije član ne može 
ući na forum.Petrić: Ovaj zahtjev već traje godinama. To je bilo i na prijašnjem sazivu UO pa 
su odbili... Puškarić: Tko je od vas dvojice administrator. Saša: Vedran. Kocet: Što ćemo 
dobiti imenom i prezimenom. Opet će pisati što hoće. S time ništa ne dobivamo. Zelić: Neće 
pisati gluposti. Objašnjeno je da ćemo angažirati  odvjetnički ured koji će reagirati na uvrede i 
neistine koje netko piše. Mravak: Ako netko i piše što želi pa kad se sretnemo licem u lice 
drugačije je. Ja znam što je napisao a i on. Šira pčelarska javnost ne zna tko je to napisao ali 
pod imenom i prezimenom svi ga znaju i mogu komentirati. Ovako možemo sam nagađati tko 
je. Čuljak: Znači samo članovi mogu na forum. Ostali ne bi imali pristup i ne bi mogli pisati. 
Maritnović: onaj tko otvara forum može dozvoliti komentare ili ne. Većina ih ne dozvoljava 
komentare da se ne bi našli u nezgodnoj situaciji. Jednim dijelom odgovara i onaj koji je to 
pustio da ide te se od njega traže podatci tko je pisao, zašto i tako dalje. Zelić: Mi nismo 
Slobodna dalmacija. Trebamo zaštiti naš forum od razno raznih komentara. Mravak je dao 
odluku na glasanje. Jednoglasno je prihvaćena. 
 
Odluka glasi: 
1. Pristup pčelarskom forumu na internetskim stranicama HPS-a omogućiti će se samo 
članovima HPS-a. 
2. Korisnici foruma će se prijavljivati imenom i prezimenom, odnosno članskim brojem. 
 
 
 
 
5. ODLUKA O ULASKU U PROJEKT OBJEDINJAVANJA EVIDENCIJA (VESNINE I 
SAŠINE) RADI OPERABILNOSTI SISTEMA 
 
Mravak je upoznao prisutne o nužnosti spajanja postojećih informatičkih sistema u jedan. U 
kojem će biti vidljivi svi podatci o pčelaru kao i da li je aktivan član ili nije. Biti će i 
ograničen pristup podatcima. Uposlenici će imati uvid u sve evidencije, ali će biti ograničene 
ovlasti. Povjerenici će moći imati uvid samo u podatke pčelara koje on ažurira i isključivo 
povjerenik može ažurirati broj  košnica. Povjerenici će dobiti sučelje na webu. Isto će se 
napraviti i sa udrugama, koje će same unositi  podatke o članu i slati ga u Savez. Sve  poslane 
podatke djelatnici Saveza moraju potvrditi. Sistem će biti kompatibilan i sa Hrvatskom 
poljoprivrednom agencijom. Sav posao oko objedinjavanja sistema izraditi će nam 
informatička firma čiji sistem već imamo. Vrijednost posla je 24.500,00 kn + PDV  ako ćemo 
kupiti program ili 1.250,00 kn + PDV mjesečno ako će se raditi o najmu. U to je uključena i 
bilo kakva nadogradnja sistema koju budemo tražili. Ukratko biti će izrađena jedinstvena 
aplikacija s povezanim podatcima, s time da se određene radnje rade u Savezu, a dio radnji na 
webu. Pregledi koji će biti dostupni na webu posebno će se definirati. Već smo sad radili s 



njima. Izradili su aplikaciju za Registar udruga koji sam napravila. Po ovom više neće biti 
moguće da se ne zna koliko članova a koliko ne članova imamo u evidenciji, automatski će se 
izbacivati iznosi koje povjerenici trebaju naplatiti od pčelara, tek prilikom uplate povjerenika 
prikupljene naknade, i potvrde iz Saveza, biti će evidentirani. Neće se moći desiti da je pčelar 
evidentiran a da nije uplaćena naknada. Ove godine još oko15 povjerenika nije platilo 
naknadu. Razgovarali smo i o iskaznicama, koje bi izgledale kao bankovne kartice.Bazu 
podataka bismo mogli dati (pod određenim uvjetima) trgovcima gdje bismo za naše članove 
dogovorili popuste. Moći će se odraditi puno komercijalnih stvari koje idu u korist pčelara a 
što će se moći ostvariti članskom karticom. Martinović: Mogu li pitati da li se to tim 
povjerenicima češće događa i koji je to obim zajednica.Petrić: Obim zajednica ne mogu znati 
jer mi nije dostavio tablicu.Oni će uplatiti. Jedan dio će se čak i odreći sredstava u korist 
Saveza. Svi su dobili mailove i razgovarao sam s njima.Pošta: Ja bih rekao da je dobro da se 
kupi i da je to naše, ali da ne bude da smo nešto izostavili i da još treba na tome raditi. Mravak 
je zaključio raspravu i dao odluku na glasanje: Odluka je jednoglasno prihvaćena. 
Odluka glasi:  
1.Prihvaća se ponuda informatička tvrtke Computer  Service d.o.o. od 20.09.2017. za izradu 
jedinstvene  aplikacije sa povezanim podatcima, s tim da se određene radnje rade u HPS-u, a 
dio radnji na webu. 
2.Ovim projektom objedinjava se Evidencija članstva i Evidencija pčelara i pčelinjaka. 
3.Odabrana je varijanta 1.250,00 kn + PDV/mjesec 
4.Pregledi koji će biti dostupni na webu će se posebno definirati. 
 
 
 
 
6.ODLUKA O OTVARANJU FOTO NATJEČAJA ZA 2018. GODINU 
 
Mravak je otvorio raspravu po pitanju foto natječaja. Lesjak: Prošle godine smo imali foto 
natječaj. Fond nagrada je bio oko 3.500,00 kn. Zelić: Ostaje po starome. Mravak je dao 
odluku na glasanje. Odluka je jednoglasno prihvaćena. 
Odluka glasi: 
1. Hrvatski pčelarski savez raspisuje foto natječaj za 2018. godinu. 
2. Natječaj će biti objavljen u Hrvatskoj pčeli i na web stanicama HPS-a 
 
7. ODLUKA O PLAĆANJU PDV-a OD STRANE PČELARA PO OBAVIJESTI SA 
STRANE APPRRR-a ZA 2014. GODINU 
 
Mravak je dao na raspravu odluku o plaćanju PDV-a od strane pčelara za 2014. godinu. 
Objasnio je da će Savez pokušati naći sredstva da se plati PDV. Ministar je rekao da će 
nastojati da Ministarstvo u 2019. godini trošak ažuriranja uvrsti u proračun. Ako ne bismo , 
kao Savez, mogli financirati do kraja taj iznos, onda bismo išli prema pčelarima. Pošta: Nisam 
za to da se ide prema članovima. Čuljak: Ja sam za samo u krajnjoj nuždi. Mravak: Ne 
idemo prema pčelarima za plaćanje PDV-a iz 2014 godine, jedino ako bude krajnja nužda i 
bude upitan opstojnost Saveza.Čuljak: Bez obzira institucije odradile ili ne odradile država je 
zakinuta za 2.500.000,00 kn. Mravak: Država je zakinuta ali Savez snosi posljedice. Odluka 
je prihvaćeno jednoglasno. 
 
Odluka glasi: 
Pčelari, korisnici VMP-a u 2014. godini; morati će platiti pripadajući PDV koji nisu platili 
prilikom preuzimanja VMP-a ukoliko HPS ne iznađe sredstva iz drugih izvora za plaćanje 
istog. 



 
RAZNO 
 
1.Informaciju o stanu u kojem radi Savez dala je tajnica još jednom. Pronašla se je 
dokumentacija. Ne znamo da li je to cjelokupna dokumentacija. Dobili smo ponudu od 
odvjetničkog ureda Dudaković na 100.000,00 kn koja nije konačna. Konačan iznos prijepisa 
stana ovisiti će da li će se voditi parnični postupak ili ne. Za sada je ovaj postupak prijepisa 
stana stavljen sa strane zbog  financijske situacije. 
 
2.Apitera je u organizaciji Velesajma. Hrvatska poljoprivredna agencija je preuzela na sebe 
organizaciju Medenog doručka – Med s hrvatskih farmi. Na sebe su preuzeli kompletnu 
marketinšku aktivnost. Ministar dolazi na Apiteru 20.10.2017. godine. Krog : Da li možemo 
imati štand. Odgovoreno mu je da može i da se javi na Velesajam. 21.10.2017 bit će 
predavanja. Predavači će biti Noč, Živadinović, Bučar, Lasić i Tomljanović. Molimo vas da 
dođete na Velesajam jer nas Ministar podržava i pomaže. 
 
3. Ministar je uzeo je  projekt za staklenke i iskazao veliki interes za financiranje kalupa za 
sve veličine staklenki.Saša: Na sastanku u Virovitici jedna od tema je bila i nacionalna 
staklenka za med. Predočili smo mu cijene kalupa. Želio je vidjeti kako staklenka izgleda, 
kontaktirali smo Vetropak i naručili su jedan predložak od 720 ml. Zamolio sam da svu 
dokumentaciju objedine i da to damo Ministru. Mi ćemo preko Tehničkog fakulteta pokušati 
izraditi 
ostale tri staklenke da vidi kako to izgleda u prostoru. On je, blago rečeno, oduševljen sa 
projektom. Povezao bi staklenku  sa  znakom Med sa hrvatskih pčelinjaka. Marketinški bi isto 
popratio cijeli projekt. Voljan je sva četiri kalupa financirati odjednom kako bi nagodinu 
projekt zaživo. Ministar bi zajedno sa nama otišao u Vetropak na sastanak. 
Savez će iz NPP-a povući 241.000,00 kn. 
 
4.Jedinstveni registar domaćih životinja JRDŽ 
Mravak je predložio da se sada objasni JRDŽ svima iako je objašnjeno  na internetskim 
stranicama Saveza. Saša:Tajnica je odrađivala zadnje sastanke sa ravnateljem Baraćem. Nije 
sporno za nas koji imamo OPG i koji smo zaposleni, ali je bilo sporno za sve one koji nisu 
zaposleni ili su invalidskoj mirovini. Ministar je , u Virovitici, rekao da ćemo to riješiti. 
Tajnica je otišla na sastanak s Baraćem i to je riješeno. U popratnom dopisu HPA prilikom 
slanja iskaznice neće više biti navedeno da se moraju upisivati u UP. To je ona priča koja se 
razvila na forumu gdje Kokotović priča jedno a ne zna da se vode razgovori kako bismo to 
riješili. Sjećate se da smo imali tri sastanka, da smo počinjali pa stajali sa evidencijom u 
JRDŽ baš zato da bismo zaštitili interese pčelara. Zvali smo u Ministarstvo poljoprivrede, 
gospođa je rekla da će se članak 121 mijenjati jer je njegovo različito  tumačenje radilo  
strahovite probleme . UP je dobrovoljan a ti me tjeraš , kao hobistu, da ulazim u neki 
organizacijski oblik. To je besmisleno.  
 
5.Mravak je pročitao odluku pčelarske udruge „Nektar“ Nova Gradiška, a njihov 
povjerenik je suglasan, da imaju pomoćnog povjerenika  gospodina Krešimira Kastmilera. UO 
bi trebao potvrditi njihovu odluku. Kocet: Tko je na ugovoru o djelu? Stjepan Vidušić. Išli 
smo strogo prema svima koji su tražili povjerenike.Pomoćni povjerenik ne postoji nigdje. Niti 
u Statutu niti u Pravilniku. Ne radimo gluposti jer ćemo za 2 mjeseca imati 700 pomoćnih 
povjerenika. Neka on njega pomaže kako god se oni dogovore, ali nemojte nikoga ubacivati 
imenom i prezimenom je mi takvu osobu nemamo u Pravilniku.Pošta:Ovo je Pandorina kutija. 
Na slijedećoj sjednici ćemo imati 15 zahtijeva.Dok se pravilnik ne promijeni i drukčije 
regulira nema nikakvih pomoćnih povjerenika. Martinović: S obzirom da ne ispunjava 



uvjete po Pravilniku i običajnim postupanjem do sada konstatiramo da to nije moguće 
provesti. Čuljak: Ja mislim da je Valpovo imalo pomoćnog povjerenika ali to bio interni 
dogovor. Udruga neka donese odluku da je on njima pomoćni povjerenik (koliko ih hoće) ali 
samo jedan je povjerenik prema HPS-u. 
 
6.Nacionalni pčelarski program – tražili smo da se registriraju kiseline sa šećerom  bez  
uvjetovanja  kupovine VMP-a . Tražili smo da se uvrste kosilice i malčerice. 
 
7.Martinović: Ja bih sada pokrenuo jednu inicijativu. Ljudi su aplicirali VMP. Rezultat 
je nikakav. Nitko ne može reći da se lijek nije kvalitetno aplicirao. Ne može se desiti da je 
VMP stavljen u košnice a pčele umiru. Mravak: O tome smo razgovarali u Upravi za 
veterinu i Agičić je rekao da oni ne mogu odlučivati o registraciji VMP-a. Mora neka 
farmaceutska tvrtka registrirati VMP. Martinovć: Da bi mogli krenuti dalje, da bi mogli 
tražiti registraciju novog VMP-a Petriću treba napraviti baznu evidenciju. Treba kontaktirati 
bazu da sve vidimo. Tko je koliko izgubio zajednica. To je dio SWOT analize. Na temelju 
toga možemo tražiti registraciju. Mravak: Ne može tako. Mora biti prisutna veterinarska 
stanica (nadležna osoba). Došli su. Uvjerili su se da je VMP u košnici, da nema pada varoe, 
ali su pčele invadirane. Obišli su dva pčelinjaka.Mora biti službena osoba ili institucija  koja 
to prati da bi se moglo reći da VMP nije djelovao.  Mlađi pčelari, bez iskustva, ostati će bez 
pčela. Petrić: Odgovor  je jednostvan. Kao pčelar koji si odgovoran za dobrobit svojih 
životinja nakon aplikacije VMP-a, temeljem Programa kontrole i suzbijanja varoe, 7 dana 
prije stavljana VMP-a i 7 dana nakon stavljanja VMP-a, radiš kontrolu, i nakon 7 dana ako si 
vidio da VMP ne djeluje ideš u svoju ovlaštenu  Veterinarsku stanicu i kažeš da VMP ne 
djeluje. Pogledajte moje praćenje pada varoe prema službenom programu kontrole i 
suzbijanja varoe, utvrdio sam da VMP ne djeluje molim vas postupite po protokolu. Ovlašteni 
veterinar treba doći uzeti uzorke i ići na analizu. To treba riješiti s Upravom za veterinarstvo. 
Ti znaš kako djeluje VMP i zato reagiraš. Ja ću napraviti kontrolu s jednim od kontrolnih 
preparata i vidjeti ću da li djeluje ili ne. Balen: Za mlade pčelare treba edukacija i stare isto. 
Za tri godine nećemo imati više niti jednog VMP-a koji djeluje. Sjećate se da je i amitraz bio 
potrošen, jer nije djelovao. Sad više nema novih.  
 
 
Gospodin Mravak je zaključio sjednicu i pozdravio prisutne. 
 
 
 
Sjednica je završila u 15,00 
 
 
Zapisnik sastvila: Ankica Dušević – v.d. tajnica 
 
 
Zagreb, 19.10.2017.                                                                  Hrvatski pčelarski savez 
 
                                                                                              Ivan Mravak - dopredsjednik  


